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Geopolitiske  briller
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Ikke korrekturlæst

27.  september  2024  (EIRNS)  –  Mere  end  tusind  forskere,
akademikere, læger og aktivister fra hele verden mødtes i dag
til  det  69.  ugentlige  onlinemøde  i  Den  Internationale
Fredskoalition  (IPC).  Åbningspræsentationerne  blev
livestreamet  og  er  tilgængelige  online.

Helga  Zepp-LaRouche  talte  til  mødet  og  nævnte  den  mest
åbenlyse fare, som kom til udtryk i den russiske præsident
Vladimir Putins meddelelse den 25. september om revisionen af
Ruslands doktrin om atomar afskrækkelse. Denne politikændring
var et direkte modsvar til optrapningen af de åbne trusler fra
USA og NATO om at give Ukraine tilladelse til at begynde at
angribe steder på russisk territorium med vestligt styrede
våben, som Ukraine ikke har kapacitet til at indsætte på egen
hånd. Hun pegede på slagsmålet bag kulisserne i Washington,
hvor  tilbageholdenhed  blev  opfordret  af  militære  ledere  i
Pentagon,  som  ser  ud  til  midlertidigt  at  have  overtalt
præsident Biden til ikke at skrive under på den »målliste«,
der tillader Rusland at blive angrebet med amerikanske våben –
som den britiske premierminister Keir Starmer forsøgte at få
fra Det Hvide Hus under sit besøg den 13. september – og også
tilbageholdt enhver lignende aftale med Ukraines fungerende
præsident Volodymyr Zelenskyj, da de mødtes med Biden i Det
Hvide Hus den 26. september. En sådan farlig optrapning mod
åben konfrontation med verdens største atommagt af de politisk
ustabile amerikanske og europæiske nationer får nu følgeskab
af  optrapningen  af  Israels  bestræbelser  på  at  sprede  den
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folkemorderiske  krig  mod  palæstinenserne  i  Gaza  og  på
Vestbredden til Libanon, hvor det endelige mål er Iran.

Kina

Zepp-LaRouche  kritiserede  det  geopolitiske  vanvid  hos
viceudenrigsminister Kurt Campbell, som i et vidneudsagn i det
amerikanske Repræsentanternes Hus kaldte Kina for den største
trussel  mod  USA  nogensinde,  ikke  kun  militært,  men  også
teknologisk og gennem dets forbindelser med det Globale Syd.

»Det er en løgn, som ikke må få lov til at stå,« udbrød hun,
da Kina ikke er et aggressivt land, ikke er imperialistisk,
men har udviklet sin økonomi og sit folk og nu gør det samme i
det Globale Syd med den hensigt at afslutte den 600-årige arv
fra kolonialismen ved at opbygge infrastruktur, uddannelse,
sundhed, industri og landbrug – og det lykkes. Hun fortalte,
at  hun  netop  var  vendt  tilbage  fra  fejringen  af  »den
internationale  fredsdag«  i  Shandong-provinsen  i  Kina,  og
sammenlignede det med sit første besøg i Kina i 1971, som
markerede  nationens  forbløffende  forvandling  fra  ekstrem
fattigdom til ekstraordinær udvikling.

»Hvis  Vesten  ville  droppe  sin  unipolære  følelse  af
verdensdominans  og  tilbyde  samarbejde  om  udvikling,  ville
Rusland og Kina slutte sig til med det samme, og verden ville
bevæge sig mod fred,« insisterede hun og tilføjede, at det
ville være relativt nemt. Men i stedet forbereder Vesten sig
på en global krig.

Udsigten fra Europa

Biden besøger Tyskland den 10. oktober. Zepp-LaRouche vil på
en  tyskbaseret  Zoom-konference  den  2.  oktober  sammen  med
ambassadør Jack Matlock og videnskabsmanden Ted Postol samt
tyske og franske eksperter sætte fokus på faren for, at USA
placerer sine mellem- og langdistancevåben på tysk jord, og på
den krise, der nu bryder ud i Tyskland. »Hvis det kommer til
krig, vil Tyskland være det primære mål for angreb, og hvis



der  bruges  atomvåben,  vil  der  ikke  være  noget  tilbage  af
Tyskland: ingen industri, ingen byer, ingen infrastruktur – og
ingen mennesker. Er det i Tysklands interesse?« står der i
invitationen til konferencen.

Hun konkluderede: »Jeg tror, vi er nødt til at mobilisere, til
virkelig at gå på gaden; få et stort antal mennesker på gaden
for at protestere mod dette. Og mere grundlæggende skal vi
arbejde  internationalt  for  at  få  den  nye  sikkerheds-  og
udviklingsarkitektur  på  dagsordenen.  Det  er  det,  vi  bør
diskutere her.«

Prof.  Glenn  Diesen,  en  kendt  norsk  strategisk  analytiker,
uddybede Putins nye atomdoktrin, herunder hans erklæring om,
at “aggression mod Rusland fra enhver ikke-atomar stat, men
som involverer eller støttes af enhver atomar stat, som deres
fælles angreb mod Den Russiske Føderation”, med et passende
svar – og at et angreb på nabolandet Hviderusland “som medlem
af unionsstaten” ville blive behandlet på samme måde. Dette er
helt klart et russisk svar på den politiske konference i USA i
2022, som konkluderede, at et atomart angreb på Rusland ville
fremprovokere et atomart svar, så det var bedre at angribe
Ruslands allierede Hviderusland.

Atomvåbenekspert  Steven  Starr  advarede  om,  at  siden
Sovjetunionens sammenbrud er frygten for atomvåben gået tabt i
USA, og der undervises ikke længere i faren for atomkrig i de
amerikanske  skoler.  Han  viste  den  russiske  »Tsar-bombe«-
eksplosion  og  scenariet  med  en  atomar  udveksling  mellem
atommagter, der hurtigt – på kun 72 minutter i alt – fører til
drab  på  85  millioner  mennesker  og  en  »atomvinter«,  der
skyldes,  at  soden  fra  eksplosionerne  fylder  stratosfæren,
hvilket vil blokere for sollyset og resultere i en langvarig
global nedkøling, der vil dræbe det meste liv på jorden. Dette
blev  af  nogle  kaldt  en  »falsk  teori«,  men  det  er  et
eksistentielt  spørgsmål  for  menneskeheden.

Dr. Feroze Sidhwa, en californisk traumekirurg, som rejste med
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Dr. Mark Perlmutter til Gaza i foråret, rapporterede, at ud
over massedøden af sult er sundheds- og sanitetsfaciliteter
stort set blevet elimineret, at der var 1 toilet for hver
4.000 mennesker, 4 liter vand pr. person (15 liter betragtes
som minimum i nødsituationer), og konkluderede, at hvis dette
USA-sponsorerede  folkemord  ikke  blev  stoppet,  er  verden  i
alvorlig fare.

Dr.  Jorge  Rachid  fra  Argentina  meddelte,  at  et  hold
argentinske læger ville tage til Gaza, og at 15 intellektuelle
havde oprettet en afdeling af IPC i Argentina, og han læste
organisationens stiftende erklæring op. Han udpegede general
Laura Richardson, chefen for USA’s sydkommando, som personligt
ansvarlig for bestræbelserne på at bryde alle sydamerikanske
nationers bånd til Rusland og Kina på vegne af BlackRock og
andre hedgefonde.

Mødets  diskussionsdel  begyndte  med,  at  Jose  Vega  beskrev,
hvordan  hans  kampagnehold  i  New  York  havde  forsøgt  at
distribuere en rapport fra Dr. Perlmutter og Dr. Sidhwa til de
delegerede i FN’s generalforsamling, men at politiet havde
konfiskeret  folderne  fra  de  delegerede  og  censureret
kirurgernes  rapporter  om  Gaza  fra  de  delegerede!

Jacques Cheminade, lederen af det LaRouche-associerede parti
Solidarité et Progrès i Frankrig, rapporterede om et katolsk
fredsforum med 3.000 mennesker i Paris med repræsentanter for
forskellige religioner fra hele verden, som modtog et budskab
fra pave Frans. Cheminade læste en erklæring om det globale
finanssystems  sammenbrud  som  drivkraft  for  krigene,  som
formanden, en tidligere fransk ambassadør i Vatikanet, uden
held  forsøgte  at  stoppe.  Cheminade  og  hans  medarbejdere
uddelte over 1.000 foldere til deltagerne.

En spanier rapporterede, at der ville være demonstrationer i
50 spanske byer den 28. september til forsvar for Palæstina,
med støttestrejker fra flere fagforeninger, der opfordrede til
at afslutte diplomatiske forbindelser og våbenleverancer til



Israel. Den spanske regering anerkender staten Palæstina, men
har undladt at gribe ind over for Israel. En anden person fra
Spanien rapporterede, at den 2. oktober, den internationale
dag for ikke-vold, vil en verdensomspændende march for fred
starte i San José, Costa Rica.

Demonstrationer for fred optrappes den 28. september med en
Humanity  for  Peace-rally  i  Stockholm,  Sverige,  med
solidaritetserklæringer fra flere amerikanere som Ray McGovern
og  oberst  Douglas  Macgregror  (ret.),  parallelt  med  en
demonstration af Rage Against the War Machine, der finder sted
i Washington, D.C. Samme dag finder Peace and Freedom Rally
sted i Kingston, New York, med Scott Ritter og andre store
talere. Der vil også være store fredsdemonstrationer i hele
Tyskland den 3. oktober [eir].

Møde i Den Internationale Fredskoalition,
27. september 2024
27. september 2024 (EIRNS)-ANASTASIA BATTLE: Velkommen alle
sammen. Dette er Den Internationale Fredskoalition. Mit navn
er Anastasia Battle; jeg er jeres ordstyrer i dag sammen med
Dennis Small og Dennis Speed, som er mine medordstyrere. Dette
er det 69. møde i træk i IPC. Vi skabte dette forum for at
samle folk fra mange forskellige ideologier, mange forskellige
religioner og nationer for at forene menneskeheden og skabe
ægte  fred.  Der  har  været  for  meget  splittelse  blandt
forskellige  fredsorganisationer,  og  hvis  vi  rent  faktisk
ønsker at stoppe atomkrig, som er det, vi er på randen af lige
nu, mens vi taler, er vi nødt til at forene hele menneskeheden
for at få det til at ske. Så tak igen, fordi du er med. Vi
sender over flere platforme lige nu.

Vi har talere, som vil holde indledende præsentationer i den
første times tid, og så har vi en generel diskussionsperiode
med publikum; folk, der er en del af Zoom-mødet. Hvis du gerne
vil være en del af Zoom-mødet for at diskutere med talerne,



skal du tilmelde dig denne begivenhed. Du finder linket i
beskrivelsen  af  YouTube-kanalen.  Hvis  du  er  på  en  anden
platform  –  ikke  YouTube  eller  Rumble  –  skal  du  gå  til
schillerinstitute.com, og det vil være det første punkt på
hjemmesiden, og registrere dig der.

Tak til jer alle, fordi I er med os på dette forudseende
tidspunkt, hvor vi samler alle vores kræfter. Jeg vil gerne
have  Helga  Zepp-LaRouche,  grundlæggeren  af  Schiller
Instituttet  og  initiativtageren  til  Den  Internationale
Fredskoalition, til at indlede. Værsgo at gå i gang, Helga.

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Velkommen til jer alle sammen. Jeg tror,
vi befinder os i en ekstremt farlig situation, som har mange
elementer. Men jeg tror, at det mest åbenlyse – selv om det
måske ikke er det værste – er den ændring, der er sket i de
sidste par dage i den russiske atomare doktrin. Naturligvis
som reaktion på NATO’s igangværende skridt i forbindelse med
krigen i Ukraine og mere og mere snak om behovet for at give
Ukraine kontrol over langtrækkende missiler, så de kan ramme
dybt  ind  i  Ruslands  territorium,  hvilket  var  emnet  for
diskussionen på et møde mellem den britiske premierminister
Starmer og Biden den 13. september. Starmer var kommet med en
liste  over  mål,  som  sådanne  missiler  skulle  rettes  mod  i
Rusland. På det tidspunkt skrev præsident Biden ikke under på
dette, og det ser ud til, at der er et stort slagsmål i
baggrunden af Bidens administration, hvor Pentagon forsøger at
begrænse situationen. For som så mange gange før er militæret
mere bevidst om konsekvenserne af visse handlinger end de
såkaldte civile. Det ser ud til, at udenrigsministeriet i det
mindste indtil videre har tabt denne kamp, så Biden har endnu
ikke givet ukrainerne lov til at bruge amerikanske missiler
til sådanne angreb dybt ind på russisk territorium. Dette blev
også gentaget af [White House National Security Communications
Advisor] Kirby i går, så ikke desto mindre ser det ud til, at
den russiske regering ikke stoler på, at denne udtalelse fra
Biden er hugget i sten, for ikke desto mindre annoncerede



præsident Putin for et par dage siden en ændring i Ruslands
atomdoktrin;  som  hidtil  var,  at  Rusland  kun  ville  bruge
atomvåben,  hvis  Den  Russiske  Føderations  territorium  ville
blive truet. Nu er dette ændret ved at sige, at hvis der
kommer et massivt luftangreb fra et ikke-nukleart land – et
stort antal droner, missiler, cyberangreb – og hvis et sådant
ikke-nukleart land støttes af en atommagt, vil de betragte
dette som et fælles angreb og derfor bevare retten til at
bruge atomvåben mod aggressoren.

Dette er meget tydeligt et signal, hvis der kan være noget
signal, om at stoppe denne ekstremt farlige vej mod ragnarok;
jeg ved ikke, hvad folk ellers har brug for. Men det ser ud
til, at de vestlige medier igen bare behandler det som »Åh,
Putin truer med atomvåben igen«, mens de totalt underspiller
den absolutte forskel i Ruslands atomdoktrin, som netop er
blevet vedtaget. Det ser ud til, at også præsident Zelenskyj,
som er i USA i forbindelse med FN’s generalforsamling, på en
eller anden måde fortsætter med at tale, som om der ikke var
sket  en  sådan  ændring.  Da  han  mødtes  med  en  tværpolitisk
gruppe af senatorer og præsenterede sin såkaldte »sejrsplan«,
var det ikke særlig klart, hvordan den sejr skulle opnås i
betragtning af Ukraines dramatiske tab på slagmarken. Det, der
i bund og grund kom frem på mødet, var, at Zelenskyj kræver
flere F-16-fly og retten til at bruge de angloamerikanske
langdistancemissiler til dybe angreb på russisk territorium.
Ifølge Zelenskyj ville denne garanti så tvinge Rusland til
forhandlingsbordet senest næste år. På den måde ville krigen
slutte  hurtigt.  Men  igen  er  det,  som  om  ændringen  i  den
atomare doktrin ikke er sket.

Det er en situation, som naturligvis er ekstremt farlig, for
det er ikke bare sådan, at hvis Pentagon tror, at de har
situationen under kontrol, så er det én ting. Men hvor hurtigt
der kan ske en fejl, en fejlvurdering, en menneskelig fejl, en
teknisk fejl, en fejllæsning af situationen. Så vi bør være
meget bekymrede over denne situation. Men desværre er det ikke



den eneste.

Den anden er naturligvis, hvad der sker i Mellemøsten, hvor de
israelske angreb på Libanon og Hizbollah har stået på i et par
dage  og  allerede  har  kostet  et  betydeligt  antal  ofre.  Og
samtidig er der gjort forberedelser til en landinvasion af de
israelske væbnede styrker i Libanon. Netanyahu, som ifølge
forskellige rapporter også er ankommet til USA for at deltage
i FN’s generalforsamling, antydede privat, at han måske ville
gå  med  til  det  amerikansk-franske  forslag  om  en  21-dages
våbenhvile, men offentligt sagde han præcis det modsatte. Han
sagde, at Israel vil angribe Hizbollah med fuld kraft og ikke
stoppe,  før  målet  er  nået,  hvilket  giver  genlyd  af  de
forfærdelige  hændelser  i  Gaza  indtil  videre.

Den nationale sikkerhedsrådgiver Jake Sullivan sagde, at USA
må tage skridt til at forhindre, at situationen kommer ud af
kontrol. Men hvis der kommer et fuldt angreb med det formål at
udslette Hizbollah, er målet naturligvis at trække Iran ind i
konflikten.  Hvis  det  sker,  er  praktisk  talt  alle  stop
potentielt ude, og hvis det skulle komme til brug af atomvåben
i  Mellemøsten,  ville  det  være  endnu  farligere  end  den
umiddelbare situation i Ukraine. Vi talte med nogle militære
kilder i Europa, som faktisk advarede om, at de anser den
umiddelbare fare for brug af atomvåben i Mellemøsten for at
være større end situationen i Ukraine. Det er klart, at det er
endnu en ekstremt anspændt og superfarlig situation.

Desværre ikke den eneste, for den virkelige krise, eller den
geopolitiske konfrontation mellem USA og Kina, er det andet
ekstremt  bekymrende  aspekt.  Udenrigsminister  Kurt  Campbell
vidnede  for  et  par  dage  siden  for  udenrigsudvalget  i
Repræsentanternes Hus, hvor han holdt en tale, som er helt
utrolig;  grundlæggende  fordi  det  ikke  kunne  være  mere
forbløffende, hvordan et geopolitisk skuespil gør folk blinde
for at se, hvad der faktisk foregår. Campbell sagde, at Kina
er den største trussel i USA’s historie nogensinde; at den
blegner i forhold til truslerne under den kolde krig. Og at



truslen fra Kina ikke kun er militær, men også teknologisk og
Kinas indflydelse på det Globale Syd. Han sagde også, at der
er behov for langt hårdere foranstaltninger fra europæernes
side over for Kina. Og han beklagede, at fokus på Ukraine og
Mellemøsten forhindrer et fuldt udbygget fokus på Kina og
Indo-Stillehavet.

Jeg vil gerne sige dette. Hele linjen om, at Kina er en
trussel mod USA, er en løgn, som ikke må blive stående. For
Kina – og Kinas historie er beviset på det – er ikke et
aggressivt  land;  det  forsøger  ikke  at  erstatte  USA  som
hegemon. Det er ikke en imperialistisk orientering. Kina gør,
hvad der er den absolutte ret for ethvert suverænt land på
planeten – det udvikler sit eget folk; det udvikler videnskab
og teknologi; og det hjælper det Globale Syd med at overvinde
resterne af kolonialismen. Det er en utrolig succes, for i
modsætning til NATO’s fortælling, som folk er nødt til at tro
på, ellers bliver de udsat for alle mulige trusler, bøder og
forskellige negative ting, så hjælper Kina relativt ubemærket
lande i Afrika, Latinamerika og Asien med at udvikle sig og
overvinde fattigdom og underudvikling ved at forsyne dem med
infrastruktur, industri, landbrug, hjælpe dem med uddannelse,
sundhed  og  alle  mulige  andre  ting.  Og  som  følge  heraf
betragter mange lande i det Globale Syd naturligvis Kina og
BRIKS som deres venner. Jeg kan bare sige, at jeg er kommet
tilbage fra en tur til Shandong, hvor jeg i sidste uge deltog
i Den Internationale Fredsdag, som blev arrangeret i Shandong
med en stor gruppe mennesker fra hele verden. Det var en
blanding af fejring af forskellige bedrifter – vi besøgte en
masse fabrikker og gårde. Jeg kan kun sige, at jeg var i Kina
for første gang i 1971; det var midt under kulturrevolutionen.
Forskellen på fattigdommen i 1971 – som jeg så på første hånd,
og jeg har ikke brug for bøger og sekundære kilder – er, at
jeg har været i Kina gentagne gange siden da. Jeg har med egne
øjne set, hvilket gigantisk civilisatorisk bidrag Kina har
ydet  ved  at  anvende  videnskab  og  teknologi  i  deres  egen
økonomi og nu give det som hjælp til udviklingslandene.



Jeg har set, hvordan repræsentanter for disse lande forholder
sig til Kina og betragter det som en ven. Så hele ideen om, at
Kina er en trussel, er simpelthen ikke sand. Det ville være
ekstremt nemt at løse hele denne situation, hvis Vesten –
begyndende med USA og de europæiske lande – ville stoppe denne
geopolitiske konfrontation og reagere på den kinesiske version
af  mit  forslag  om  at  få  en  ny  sikkerheds-  og
udviklingsarkitektur.  For  Kina  har  fremmet  et  Globalt
Sikkerhedsinitiativ,  et  Globalt  Udviklingsinitiativ  og  et
Globalt Civilisationsinitiativ; hvilket egentlig bare er en
anden måde at sige, at vi har brug for en ny sikkerheds- og
udviklingsarkitektur  og  en  renæssance  for  civilisationernes
dialog. De er formuleret forskelligt, men det er præcis, hvad
vi har promoveret som vejen ud af denne krise. Hvis Vesten
ville  sige:  »Vi  samarbejder,  vi  stopper  kampen  om
overherredømme. Vi er enige om, at verden er multipolær, og vi
går fra konfrontation til samarbejde,« så ville alle disse
konflikter stort set forsvinde fra den ene dag til den anden.
For hvis de store magter – USA og Kina og på samme måde
Rusland – gik ind i et sådant samarbejde, ville alle regionale
konflikter straks være yderst håndterbare. Så vejen ud er
meget  klar.  Og  jeg  kan  kun  sige,  at  Den  Internationale
Fredskoalition mobiliserer for at uddanne folk i, at der er en
udvej. Truslen er enorm; den er overvældende. Men vejen ud af
denne situation ville være relativt let.

Lad mig lige nævne et sidste aspekt af dette billede. Det er,
at der lige nu er en meget bred indsats, især i Tyskland, fra
NATO  og  visse  kredse  i  Bundeswehr,  for  grundlæggende  at
forberede befolkningen på den kommende krig med NATO. Som
generalløjtnant Alexander Sollfrank, der er chef for NATO’s
Joint Support and Enabling Command, netop udtaler dagligt,
skal folk være forberedt på at transportere et stort antal
sårede  fra  østfronten  tilbage  til  de  europæiske  lande.
Pistorius,  den  tyske  forsvarsminister,  ønsker  at  gøre  det
tyske samfund »krigsklart«; han prædiker det samme om, at
krigen med Rusland er uundgåelig senest i 2029; og at alle



institutioner i Tyskland skal være forberedt på den kommende
krig, herunder Røde Kors, der skal lære at transportere disse
store mængder af sårede mennesker. Dette er absolut psykose.
Vi er nødt til at få befolkningen væk fra denne form for
hjernevask, for det kan nemt blive en selvopfyldende profeti.

Om få dage, jeg tror den 10.-12. oktober, vil præsident Biden
aflægge sit sidste besøg i Tyskland som præsident. Han vil
være formand for Ramstein-gruppen, og emnet vil naturligvis
være mere støtte til våben til Ukraine og lignende ting. Der
er allerede mange mennesker, der er ved at vågne op til den
fare, vi befinder os i; især hvis planerne om at placere
amerikanske  lang-  eller  mellemdistancemissiler  på  tysk
territorium fra 2026, uden at tyskerne har noget at skulle
have sagt. De blev ikke spurgt, om de ville have disse våben;
de bliver ikke spurgt, hvordan disse våben skal placeres. Hvis
de nogensinde bliver opstillet, har de ingen indflydelse på
beslutningen. Folk er ved at vågne op nu. Der cirkulerer et
åbent brev til Biden, og der forberedes store demonstrationer
til den 3. oktober. Det er en af de ting, vi absolut skal
mobilisere folk til, for problemet er, at den brede befolkning
stadig ikke aner, hvilken akut fare vi befinder os i. Ellers
tror jeg, vi er nødt til at mobilisere til virkelig at gå på
gaden; få et stort antal mennesker på gaden for at protestere
mod  dette.  Og  mere  grundlæggende  skal  vi  arbejde
internationalt  for  at  få  den  nye  sikkerheds-  og
udviklingsarkitektur  på  dagsordenen.  Det  er  det,  vi  bør
diskutere her; tak.

Bemærkninger under diskussionen

Jeg  vil  gerne  takke  alle  talerne,  som  har  bidraget  med
ekstremt vigtige aspekter. Jeg kan kun sige, at informationen
om, hvad en atomkrig ville betyde, på nuværende tidspunkt nok
er den vigtigste information at sprede rundt om i verden. For
jeg er helt sikker på, at hvis folk vidste, hvilken livsfare
de befinder sig i, ville de absolut ikke tolerere det. Så jeg
beder alle deltagerne i dette møde om at sørge for, at I tager



videomaterialet fra dette møde og får det bredt ud.

Jeg tror også, at det, der blev rapporteret om den faktiske
situation i Gaza, hvis folk ved det, så er Gaza i en vis
forstand næsten forsvundet fra overskrifterne, i hvert fald
hvad angår det folkemord, der foregår hver dag. Så jeg hilser
også idéen om at oprette IPC-afdelinger velkommen, fordi det
er  mere  påtrængende  end  nogensinde  før  at  forene
fredsbevægelsen.  Der  er  stadig  en  masse  splittelse,  som
faktisk  spredes  af  imperiets  kræfter,  der  gerne  vil  have
kræfterne splittet for at kunne kontrollere dem. Så jeg tror,
at ideen om, at en global krig ville forårsage ødelæggelse på
den  sydlige  halvkugle,  er  grunden  til,  at  jeg  mener,  at
landene i det Globale Syd også skal vækkes. Jeg tror, det var
enten  præsident  Sukarno  eller  premierminister  Nehru,  der
allerede på Bandung-konferencen i 1955 advarede om, at hvis
det  nogensinde  kommer  til  en  atomkrig,  vil  landene  i  det
Globale Syd måske dø lidt senere, måske to eller tre uger
senere,  men  de  vil  dø  under  alle  omstændigheder.  Det  er
faktisk efter min mening det eneste element, der endnu ikke er
regnet med i ligningen. Hvis landene i det Globale Syd havde
mulighed for at tale højere, så er de i flertal. De har helt
klart taget det moralske lederskab, som det blev demonstreret
af Sydafrikas handling i sagen mod Israels folkemord i Gaza i
Haag. Så jeg vil bede jer alle om at hjælpe os med at sikre,
at denne diskussion spredes, især i landene i det Globale Syd,
og at vi bringer så mange af dem – eller deres repræsentanter
– med til den næste IPC-diskussion.

Afsluttende bemærkninger:

Hvad angår debatten mellem Jeffrey Sachs og John Mearsheimer,
er jeg nødt til at se på den, og måske kan jeg sige noget mere
væsentligt  i  næste  uge.  Jeg  er  lidt  overrasket,  fordi
Mearsheimer tidligere plejede at sige, at det var Vesten, der
var ansvarlig for krigen i Ukraine; så jeg er nødt til at se
lidt nærmere på det. Generelt kan jeg sige, at denne idé om,
at der altid vil være en hegemon, er en bestialsk opfattelse



af mennesket, som ikke svarer til menneskets potentiale som et
kreativt menneske. For hvis det altid er sådan, at der skal
være en toptyr, som jager de andre tyre væk, så er det ikke
ligefrem en idé om menneskelighed. Jeg mener, at dette er
oligarki; der er stor forskel på et oligarkisk system og et
system af nationalstater og civilisationer.

I menneskehedens historie er der mange filosoffer, som har
meget  mere  avancerede  forestillinger,  begyndende  med
Konfucius. Han havde en idé om en harmonisk udvikling af alle
nationer, alle familier og alle individer. Den sande udvikling
kan kun ske på en harmonisk måde. En lignende idé kan findes
hos Leibniz, som endda har en forestilling om en på forhånd
etableret harmoni i det fysiske univers, ifølge hvilken den
politiske udvikling på Jorden bør bringes i overensstemmelse.
Og naturligvis havde den store filosof fra det 15. århundrede,
Nicolaus af Cusa, også den idé, at fred i universet kun er
mulig, hvis alle mikrokosmosser udvikler sig for at gøre fred
i  makrokosmos  mulig.  Og  at  fred  faktisk  kræver,  at  hvert
mikrokosmos tager de andre mikrokosmers interesser som sine
egne  og  i  gensidig  form  støtter  den  andens  udvikling  som
forudsætning for ens egen udvikling. Jeg tror, det er en idé,
som gjorde den Westfalske Fred mulig; at man er nødt til at
tage hensyn til den andens interesser.

Tidligere var der nogen, der nævnte, at man skal sætte sig i
russernes, kinesernes eller enhver anden kulturs sted. Det er
faktisk ikke en byrde, det er en glæde. For når man først
begynder at forstå, hvordan den andens sind fungerer, og hvor
smuk kulturen er, bliver man beriget. Jeg tror, vi står på
randen af historien og menneskehedens udvikling, hvor vi enten
når  frem  til  det  synspunkt,  at  vi  i  en  vis  forstand  er
ligestillede over for retten, og at der skal være en absolut
respekt for den andens suverænitet, de fem principper for
fredelig sameksistens; det er ideer, som er meget bedre end
ideen om, at man altid vil have en hegemon, og at alle andre
skal adlyde. Det er faktisk Leviathan; det går tilbage til den



britiske oplysningstid, som havde en idé om, at mennesket er
ondt, og derfor er den eneste måde, man kan få fred på, at
have en stærk stat, som undertrykker de andre og indfører
politistatslige kontrolforanstaltninger. Det går tilbage til
den britiske oplysningstid, og det er absolut en filosofi, der
er forbundet med oligarki og ikke med menneskelig udvikling.

Så jeg tror, vi skal have en bred diskussion, og jeg vil
opfordre  alle,  der  deltager  i  Den  Internationale
Fredskoalition, til at begynde at oprette lokalafdelinger. I
kan  oprette  diskussionsgrupper  om  spørgsmålet  om  en  ny
sikkerheds- og udviklingsarkitektur. Den fredsbegivenhed, jeg
deltog i i sidste uge i Kina, var faktisk ret interessant. De
havde flere paneler om det Globale Sikkerhedsinitiativ, det
Globale  Udviklingsinitiativ  og  det  Globale
Civilisationsinitiativ, som er deres måde at tale om det, vi
kalder en dialog mellem civilisationer. Jeg synes, vi skal
begynde at kopiere det i diskussionsgrupper for virkelig at
ændre klimaet for, hvordan vi forholder os til hinanden som
mennesker. Hvis du vil have hjælp til det, så kontakt os; vi
kan hjælpe dig med at sætte det op. Men jeg tror, vi er nødt
til at udvide diskussionen om, hvad der faktisk skal til, for
at menneskeheden kan nå frem til et punkt, hvor vi kan kalde
os virkelig menneskelige.

I mellemtiden er vi absolut nødt til at gå hele vejen og øge
disse demonstrationer i den næste periode. I morgen i USA, og
den 3. oktober vil der være en stor demonstration i Berlin.
Folk bør arrangere parallel- og søsterdemonstrationer, hvor de
kan. Arrangementet med Jack Matlock, Ted Postol, Rainer Rupp,
Alain Corvez og andre talere finder sted den 2. oktober kl.
17.00 CET, kl. 11.00 ET. Så du bør absolut også mobilisere
folk til det, for der vil vi diskutere effekten af og behovet
til at forhindre installationen af mellemdistancemissiler i
Tyskland, og hvorfor Tyskland har en særlig rolle at spille i
denne sammenhæng. Så deltag også i den diskussion.


